
ZAPISNIK

sa 73. sjednice Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje
Skupštine Crne Gore, održane 23. decembra 2014. godine

Sjednica je počela sa radom u 11 sati.

Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora. 

Sjednici  Odbora  su  pored  članova  Odbora  prisustvovali  Jovo  Pajović,  direktor
Direktorata  za  penzijsko  i  invalidsko  osiguranje  i  boračku  i  invalidsku  zaštitu  u
Ministarstvu rada i socijalnog staranja, dr Mira Jovanovski Dašić, pomoćnica ministra
zdravlja i Tijana Žegura, direktorka programa smanjenja zdravstvene i socijalne štete
Juventas. 

Sjednici Odbora su prisustvovali poslanici: Zorica Kovačević, Jasmin Sutović, prim dr
Izet Bralić, Andrija Popović, Emilo Labudović i Srđan Perić, članovi Odbora.

Sjednici  Odbora  nijesu  prisustvovali  poslanici:  Neven  Gošović,  dr  Halil  Duković,
Janko Vučinić i dr Radovan Asanović, članovi Odbora. 

Rad sjednice pratili su akreditovani novinari.

Za sjednicu je usvojen sljedeći:

DNEVNI RED:
                          

1. PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNI ZAKONA O PENZIJSKOM I
INVALIDSKOM OSIGURANJU KOJI  JE  SKUPŠTINI  CRNE GORE PODNIJELA
VLADA CRNE GORE br: 09-2/14-8, EPA 665; 

2. AMANDMAN  NA  PREDLOG  ZAKONA  O  DOPUNI  ZAKONA  O
PENZIJSKOM I INVALIDSKOM OSIGURANJU KOJI SU SKUPŠTINI CRNE GORE
PODNIJELI POSLANICI MARTA ŠĆEPANOVIĆ, ZORICA KOVAČEVIĆ, VELJKO
ZARUBICA I RADOVAN OBRADOVIĆ br: 09-2/14-9/6, EPA 666; i

3. UPOZNAVANJE  ČLANOVA  ODBORA  SA  PROJEKTOM  VLADE  CRNE
GORE „PODRŠKA IMPLEMENTACIJI NACIONALNE AIDS STRATEGIJE“ .
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Predsjednik  Odbora,  Zoran  Jelić  je  prije  prelaska  na  prvu  tačku  dnevnog  reda
saopštio članovima Odbora da su dobijeni dopisi od Fonda rada i Ministarstva rada i
socijalnog  staranja  vezano  za  Predlog  zakona  o  dopuni  Zakona  o  penzijskom i
invalidskom osiguranju koji su podnijeli grupa poslanika. 
Predsjednik je takođe obavijestio članove Odbora da Javna ustanova – Kakaricka
gora  u  srijedu  24.  decembra,  sa  početkom  rada  u  19  sati  obilježava  uspješno
okončanu godinu rada i pozvao članove Odbora, da ukoliko su u prilici prisustvuju
događaju.

Zbog ranije preuzetih obaveza direktor Instituta za javno zdravlje dr Boban Mugoša
nije u prilici da prisustvuje današnjoj sjednici. 

Prva tačka:

Predstavnik  predlagača  zakona Jovo  Pajović,  direktor  Direktorata  za  penzijsko  i
invalidsko osiguranje i boračku i invalidsku zaštitu u Ministarstvu rada i socijalnog
staranja je saopštio da se donošenje Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o
penzijskom i invalidskom osiguranju predlaže u cilju zaštite osiguranika i korisnika
prava, kako bi se propisalo, da se penzije i vrijednost penzije za jedan lični bod ne
usklađuje u slučaju kada bi primjenom zakonskih parametara za usklađivanje došlo
do negativnog usklađivanja, odnosno smanjenja penzija i vrijednosti penzije za jedan
lični bod. Takođe, naveo je da se izmjene predlažu radi poboljšanja statusa invalida
rada II i III kategorije invalidnosti kako bi se invalidima rada koji primaju privremenu
naknadu od Fonda PIO period primanja te naknade računao kao staž osiguranja i
nakon  2014.  godine,  bez  oročavanja  vremenskog  perioda.  Takođe,  zaposlenim
invalidima II  kategorije invalidnosti  koji  rade sa polovinom punog radnog vremena
staž osiguranja će se računati kao da rade puno radno vrijeme. 

Poslanik Srđan Perić, član Odbora, smatra je da nije učinjena nikakva pogodnost
penzionerima već su penzije de facto zamrznute. U 2014. godini Vlada je donijela
uredbu kojom funkcioneri mogu dobiti stanove po 80%  nižim cijenama u godini kada
se štedi na penzionere. Saopštio je da je premijer rekao da neće biti zamrzavanja
penzija a došlo je do toga. Poslanik Perić podržaće ovaj Predlog. 

Predsjednik  Odbora,  Zoran  Jelić  je  istakao  da  ovaj  Predlog  predstavlja  jedan
odgovoran odnos Vlade prema penzionerima i da je on u cilju zaštite penzionera i
zaštiti njihovih prava. 

Odbor  je  jednoglasno  podržao  Predlog  zakona  o  izmjenama  i  dopuni  Zakona  o
penzijskom i invalidskom osiguranju i predlaže Skupštini Crne Gore da ga usvoji.
Za izvjestioca Odbora određen je poslanik Emilo Labudović, član Odbora. 
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Druga tačka:

Amandman  na  Predlog  zakona  o  dopuni  Zakona  o  penzijskom  i  invalidskom
osiguranju koji su Skupštini Crne Gore podnijeli poslanici Marta Šćepanović, Zorica
Kovačević,  Veljko Zarubica i  Radovan Obradović postao je sastavni  dio Predloga
zakona. 

Poslanik Emilo Labudović,  član Odbora je postavio pitanje da li  oni koji  su primili
otpremninu gube pravo na ovaj vid penzionisanja.

Jovo Pajović,  direktor  Direktorata za penzijsko i  invalidsko osiguranje i  boračku i
invalidsku zaštitu u Ministarstvu rada i socijalnog staranja je istakao da predlagač
ovog Predloga zakona nije PIO već poslanici i da je pitanje kompleksno. 

Poslanik prim dr Izet Bralić je takođe upitao da li neko ko je primio 1920 eura od
Fonda rada i  ostao bez posla je izjednačen sa nekim ko je primio otpremninu u
iznosu od 20.000 i 30.000 eura, odnosno da li su to iste kategorije. 

Predsjednik Odbora,  Zora Jelić  je  saopštio  da se to  ne odnosi  na otpremnine iz
Fonda rada već samo na otpremnine iz socijalnog programa Vlade. 

Treća tačka:

U okviru treće tačke članovi Odbora su se upoznali sa projektom Vlade Crne Gore
„Podrška implementaciji nacionalne AIDS strategije“. 

Dr  Mira  Jovanovski  Dašić,  pomoćnica  ministra  zdravlja  dala  je  obrazloženje
strategije. 

Nacionalna  komisija  za  AIDS  koja  je  multisektoralna  i  multiinstitucionalna  radna
grupa u polju HIV/AIDS politike i prakse je stručno savjetodavno tijelo Ministarstva
zdravlja.  Ova  komisija  ima  za  cilj  definisanje  okvira  za  opštu  državnu  politiku  i
intervencije na polju HIV/AIDS-a kroz kooperaciju sa civilnim sektorom i osnovana je
2002.godine. Nacionalno koordinirajuće tijelo  je  tijelo  na nivou Crne Gore koje je
formirano da bi na osnovu usvojene Strategije pripremilo projekat i konkurisalo za
sredstva Global fonda za AIDS, tuberkolozu i malariju, sa sjedištem u Ženevi, kao i
da se bavi razradom i praćenjem sprovođenja projekata iz oblasti HIV/AIDS-a.

Tijana Žegura, direktorka programa smanjenja zdravstvene i socijalne štete Juventas
uputila je molbu Odboru za zdravstvo, rad i socijalno staranje u kojem je zatražila
održavanje  sjednice  ovog  Odbora  povodom završetka  projekta  Vlade  Crne  Gore
„Podrška implementaciji nacionalne AIDS strategije“, a koji se uz finansijsku podršku
Globalnog fonda za tuberkulozu, AIDS i  malariju,  i  nacinalne kancelarije UNDP-ja
sprovodio od 01.01.2007.godine u Crnoj Gori. Skrenula je pažnju na činjenicu da se
finansiranje  pomenutog  projekta  od  strane međunarodnih  donatora,  završava 30.
juna 2015.godine, a kao posljedica toga što je Crna Gora, u međuvremenu, postala
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zemlja  sa  kategorijom viših  srednjih  primanja  i  kao  takva  ne  ispunjava  potrebne
uslove za nastavak finansiranja projekta. 

Konstatovano je da će Odbor u okviru svoje nadležnosti dati doprinos implementaciji
nacionalne AIDS strategije. 

Zapisnik sa 50.sjednice je jednoglasno usvojen. 

Sjednica je završena u 13 sati i 30 minuta.

Br.00-63-12/

Savjetnica u Odboru                                                                       Predsjednik Odbora
     Anđa Stanišić                                                                                    Zoran Jelić
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